
ÚLTIMA PLANA 

L' escultor Pascual Casaubón fa un curs 
de dibuix i modelatge a Ulldecona 

L'escultor Pascual Casaubón que resideix a Ulldecona des de fa 1 O 
anys, i que recentment va exposar a la Montserrat Gallery de Nova 
York, ha iniciar un "Curs de Dibuix i Modelatge de fang" organitzat 
per l'Ajuntament d'Ulldecona. 

La duració del Curs és d'uns 6 mesos i les classes són de dilluns a 
divendres de 19 a 21 hores, i es fan a una sala habilitada de la Casa 
de Cultura. Els alumnes són uns 20, tots d'Ulldecona i de diferents 
edats. N'hi han alguns que treballen a les pedreres. No es descarta que 
en el futures pugue fer un Curs de traball de "la pedra d'Ulldecona". 
Fins i tot, aquest estiu, un destacar polític vol estar uns dies aprenent 
amb Pascual Casaubón a treballar la "pedra d'Ulldecona". 

Aquesta afamada "pedra" amb laque s'ha fet "la Pedrera" de Gaudí 
i moltes escultures i obra pública i privada, és laque ha fetque Pascual 
Casaubón, nascut a Huéscar (Granada) esquedés a vi urea Ulldecona. 

Aquest Curs ha rebut una subvenció per a la contractació del 
professor de l'I.N.E.M. i es confia rebre altres ajuts de l Consell 
Comarcal i de la Generalitat. 

"Bodes d'Or" del Gremi de Panaders d'Ulldecona 
S'ha celebrar a Ulldecona la fes ta de les "Bodes d'Or" del Gremi de 

Panaders. Fou creat al 1943 i ja va celebrar al seu diales "Bodes de 
Plata" . Ara, als 50 anys, quan encara queda algun deis fundadors i tots 
els actuals panaders segueixen associats, s'ha fet una fes ta popular, 
amb missa, cercavila, actuacions de la Banda de Música, etc. Hi ha 
assistitmoltíssima gent de la vila i , tarnbé, panaders i forners vinguts 
de moltes poblacions i els dirigents del gremi de la província, de 
Catalunya i d'Espanya. 

Festes Quinquennals 
Jaume Coll, 1954 
C/ Maior 

Montserrat Ferré Miralles, 1 969 
C/ Passeig de I 'Estació 

Polígon Industrial d' Ulldecona: 
entrevista amb J.A. Solans 

L'alcalde d'Ulldecona Jaume Antich i el Regidor delegar per al 
Polígon Industrial Joan R. Marco (CiU) s'entrevisten amb Joan A. 
Solans Director General d'Urbanisme de la Generalitat i responsable 
de l'IN .CA.SOL. per parlar del tema del Polígon Industrial 
"Valldepins" d'Ulldecona. 

El moti u de la visita és per mostrar-U l'interes de tot el Consistori 
pera la ri\pida iniciació d'aquest Polígon. Actualment tot el terreny ja 
és de titularitat de l'Incasol (a l'haver-li traspassat l'Ajuntament les 
opcions de compra inicials, i ha ver signat les escriptures i pagat els 
terrenys l'Incasol). A més a més, s'ha aprovat ja el Pla Parcial 
corres ponen t. 

Els terrenys estan molt ben situats i comunicats, al costat de 
J'Autopista A-7 (que fa que sigui el primer Polígon Industrial de 
Catalunya pel Sud) i al costat també de la carretera d'Alcanar. Es 
troben a uns 800 m. del nucli urbi\ i a uns 300 m. de la Depuradora que 
ja funciona. 

El propi Joan A. Solans ha dit que vol queaquestPolígon sigui una 
bona imatge de Catalunya i per tant la zona d'afecció al costal de 
!'Autopista es preveu una gran zona verda que li doni un aspecte 
atractiu. 

Recentment el Regidor d'ERC Joan Ll. Millan va demanar que es 
posessin uns cartells informatius a la vora de !'Autopista. 

En Ja visita d'avui s'insistiri\ per a que l'Incasol presenti el Projecte 
d'Urbanització i inici'i el més aviat possible les obres, per tal de poder 
comen\:ar a oferir el seu sol a les Empreses interessades en ubicar
s'hi. 
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In/ormatiu ULLDECONA 
de f Ajuntament 

Reuni6 d 'alcaldes 
catalans i valencians 

Ulldecona ha estat la seu 
de la reunió d'Alcaldes cata
lans i valencians afectats per 

lesAutopistes dePeatge, pro
moguda per la Federació de 
Municipis de Catalunya i la 
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Federació Valenciana de 
Municipis i Províncies, con
juntament. 

El motiu de la reunió ha 
estat el d'aconseguir que les 
Autopistes de Peatge paguin 
-com tothom- l'Impost de 
Béns Immobles als Ajunta
ments, i sense tenir la boni
ficació actual del 95%. 

En una paraula, a l'Ajun
tament d'Ulldecona li repre
sentaría ingressar cada any 
de !'Autopista més de 15 mi
lions de PTA. 

Val la pena lluitar per 
aconseguir-ho, ¿no us sem
bla? Tenim ja el precedent 
de Telefünica i les Electri
ques que abans no pagaven i 
ara ho fan. Pero el que co
rrespon a les Autopistes és 
molt més important. 

Us puc assegurarque-com 
va dir el Ministre Solé Tura
en aquest tema també seré 
"una gota malaia" ... que no 
pararé fins a aconseguir-ho. 

J aume Antich Balada 



Entrevista amb Joan Fallada Mariné, 
President de la Penya Ciclista MontsiG 

Josep Mª Alzamora 

La Penya Ciclista Mo111sia va naixer alla per l'any 1966, frui t de 
l'afició pel món de la bicicleta d'una colla d'amics d'Ulldecona. 
D'entre ells destaca qui fou Presiden! fundador i que ho continua 
essent fins el dia d'avui: JOAN TALLADA MARINÉ. 

Amb ell coneixerem un poc millor la nostra ent itat ciclista. 

Informatiu. Joan, explica'ns com va naixcr la Penya Cicl ista 
Montsia? 

Sr. Tallada. Aixo va ser quan em vaig deixar de córrer en 
bicicleta. ja que, com tothom sap, a casa nostra tots hem segut 
corredors; ho ha es tal el mcu pare i també ho he segut jo. Quan vaig 
penjar la bicicleta, ambla colla deis amics vam dirde fer la Penya. Un 
deis motius de constituir-la Penya, va ser també perque nosaltres 
teiem la "Yo Ita al Montsill" , que s'organitzava aquí, a Ulldecona, i és 
la segona carrera més antiga de la província. 

El cert és que aquesta carrera, que ens costa molts d iners, va ser el 
motiu principal. 

Ens vam reunir una colla de seguidors que vol ien dir-li "Penya 
Tallada", pero el diaque vam fer la junta vaig dirque no, que no podía 
ser, que estava molt content de que m'ho proposessen pero jo creía 
que era millor ficar un nom diferent, ja que Tallada hagués pogut ser 
que al cap deis anys la gentja no se'n recordés de la persona, i podría 
perdres la Penya. En canvi, si es posa un nom com Penya Ulldecona 
resulta millor, i al final vam decidir posar-Ji Penya Cic lista Montsia. 

lnformatiu. Sou molts de socis ara? 

Sr. Tallada. Totsels que integrem la Penya som socis col.laboradors 
que paguem una quota simbolica. En alguns moments hem arribat a 
més de dos-cents, pero en aquests moments en som uns 186. 

Informatiu. Aixo vol dirque l'afició perla bicicleta esta de baixa? 

Sr. Tallada. El mal del cicl isme és que es tracta d'un esport que val 
molts de diners. Per aixo, com que en els grans hi ha afició no hi ha 
problema, pero en els que vénen darrera la cosa canvia. 

Nosaltres quan vam fer la Penya, vam fer la primera escola de 
ciclisme de la província, i di ns de l'escola de cicl isme hem portal una 
línia molt regular, tot i que ara estem una mica íluixets, pero no és 
greu. L'escola actua i aixo fara que, malgrat tot, l'afició no decaigui. 

lnformatiu. Com s'hade ferperentrardins de l'escola deciclisme? 

Sr. Tallada. A l'escola de ciclisme, s'hi pot entrar a partir deis 10 
anys, perque abans encara no poden competir. Llavors els fac ilitem 
les bicicletes perque tots puguin córrer en igualtat de condicions. 

lnformatiu. 1 fins a quina edat? 

Sr. Tallada. Abans era fins als 16 anys; i cal dirque nosaltres hem 
tingut c iclistes molt bons. Ara mateix, esta l'equip juvenil d'Alcanar 
que practicament ha estat tot entrena! per la nostra escola. A Alcanar 
no en tenen d'escola i, per aixo, tots els que en volen aprendre han de 
passar per aquí. Actualment estem treballant en la coordinació per fer 
un equip de cadets, perquc quan surten de l'escola s'hi puguin 
integrar. 

Pel que fa a les curses, nosaltres continuem amb e l mateix, ambla 
nostra Volta al Montsia, organitzada per la Penya Cicl ista Montsia 
d'U lldecona. 101 i que. de vegades, ens confonem i li diem simplement 
Penya Ciclista o Penya Cicl ista Ulldecona. 
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lnformatiu. Parla'm un poc més d'aquesta Escola. 

Sr. Tallada. Per comern;:ar, a la nostra escola de cisl isme tots estan 
federats. El més lluny que poden sortir a competir és per tota la 
província. És un campionat provincial que l'hem guanyat molts 
d'anys i també hem fet molts de segons llocs, portan! molla lluita amb 
Monroig i Tarragona. 

Procurem mantenir-nos tots els anys en 5 6 6 corredors, que 
preparem en condicions perque puguin competir adequadament 
encara que, de fet, a l'escola de xiquets en tenim uns 1 O 6 12. 

Per fer front a les despeses que aixo ens genera, tant a nivell de 
11 icencies com d'equipaments i desplai;:aments, comptem ambdiverses 
ajudes, tot i que vull destacar el patrocini de Baranes Brusca, que ens 
ajuda molt. 

I cal d ir també que, tot i que no esta dintre de l'escola, tenim un 
velera que tots els anys queda campió de Catalunya, de Tarragona ... 
Vull dir que ho fa bé. 

Informatiu. A nivell deis més joves, s'ha notat dintre de l'Escola 
que, perexemple, gent com lndurain i d'altres facin tants bons papers. 
A nivell de poble i deis críos com han repercutit aquests exits? 

Sr. Tallada. Sí que s'ha notat, pero el problema esta en que darrera 
d'ells ve una davallada molt gran, ara. C iar, per als professionals sí 
que hi ha hagut un bon recoli;:ament, pero als de darrera, als jo ves, els 
han deixat desatesos. 

Quan els xiquets que, dintre d'una escola, passen a cadets. s'haurien 
de protegir, de cuidar; i, malauradament, ara per ara no hi ha ningú 
que ho faci. Llavors, si un no és un aficiona! com nosaltres ... 

Informatiu. Joan, parles deis aficionats d'ara i deis d'abans. Com 
creus que ha canviat el món del ciclisme en aquests últims anys? 

Sr. Tallada. La cosa ha canviat molt. Puc dir que, tot i així, 
disposem de la documentació adequada i el rcconcixement deis 
diferents organismes. Ara bé, només amb un exemple veureu el que 
ens suposa organitzar curses i tirar endavant l'escola: la Federació, 
que són els que menys ajuden, ens van enviar 25.000 ptes. Ciar, si es 
volen portar 5 xiquets a córrer tots els d iumenges, aixo és molt poc. 

Ara tot s'estil enfocant de cara a un funcionament de maxim 
rendiment, amb molts d'aparells tecnics. Coses que nosaltres, quan 
entrenavem deien que era dolent, ara diuen que és bo. Els ciclistes, i 
més els professionals, són maquines. A lndurain mateix, un home que 
no pu java li van fer una transformació i puja com un llamp. Li van fer 
perdre molt de pes, una alimentació diferent, uns entrenaments 
diferents i mira, veus com puja? Tot ha canviat, tot. 

Informatiu. Feu moltes carreres a l'any? 

Sr. Tallada. Per a nosaltres, moltes . Nonnalment són unes 18 
carreres a l'any, gairebé totes dintre de la província. La més allunyada 
és al Vendrell. També se'n fa una, que és el Campionat de Catalunya, 
que s'organitza a diferents llocs; Girona, Lleida, ... , encara que, a 
aquesta, si no ten im gent que marxi no hi anem. 

Informatiu. Que li fa falta al ciclisme per poder tenir un nivell 
adequat? Em refereixo al ciclisme local. 

Sr. Tallada. Jo, al c icl isme local, sempre he dit que ha u ria de ten ir 
un tractament semblant al del futbol. Tal com per practicar aquest 
esport hi ha les instal.lacions adequades, no costaría molt de fer una 
pista de terra; no molt cara, sinó una pista perque els xiquets 
tinguessin un lloc on entrenar, ja que anar per les carreteres és 
perillós. 

L'exemple el tenim en Monroig, que van comeni;:ar amb molt poca 
cosa i, apoca poc, ho han anant arreglan! i en aquest moment tenen 
quatre o cinc co1Tedors de prou categoría, un d'ells una noia que van 
anar a les Olimpíades, i sempre hi ha una casa de propaganda que 
ajuda. 

Informatiu. Potser a través del Servei d 'Esports que s'ha creat ara 
de poc s'arribés a alguna cosa? 

Sr. Tallada. Potser sí. De fet , aixo ja ho vam parlar l'altre dia amb 
Josep-Lluís Millan. Fer un circuit seria molt importan!, especialment 
pel fet que els xiquets mateixos, de veureu prop, s'aficionarien. A 
l'escola mateix , a !'hora de l'esport diuen "anem a entrenar'', i el 
primer que els donen és una pilota. En can vi, si hi hagués un lloc per 
entrenar amb bicicleta, aixo també es podría fer. 

Recordo que, abans, quan el camp de futbol estava on esta ara el 
poliesportiu, es feien carreres, i bones! en un camp de futbol pla. 

Penso que no ca ldria que fóra molt bo, només un lloc adequat on 
e ls xiquets hi puguessin anar saben! que no els molestaría ningú i ells 
tampoc molestarien; per entrenar i aprendre. 

lnformatiu. Ara fa pocs dies ha passat la Voila a Espanya molt 
propd'aquí, millordit, ha fet final d'etapa concretament a la Sénia. Fet 
com aquests són importants peral ciclisme local, o no passen de ser 
una anecdota? 

Sr. Tallada. Aixo és una anecdota. El que passa és quehi va mol ta 
gentqueés aficionada i no van ni a la meta tampoc, segueixen la cursa 
on poden. Jo mateix els vaig anar a veure passar per dos o tres llocs. 
A més, per als autentics aficionats, és més bonic el sortirque !'arribar. 
A la sortida els veus a tots amb els seus equipaments i tot el neguit de 
la cursa que encara han de fer. A !'arribada, un cop ja han travessat la 
línia de meta, se'n van tots rapidament i ni temps de veure'ls tampoc, 
i és natural. És una llastima, perque són coses que valen molts de 
diners i sí que llueixen molt, pero, per als aficionats és més bonic, 
almenys pera mi, anar a veure una pujada, una recta. 

Pel que fa a la influencia d'aixo, sí que s'hi aficionen molts de 
corredors que, en algun moment detenninat podran arribar a fer un 
bon paper, pero el que falta en aquests moments és una figura que faci 
sempre un bon paper. 

El ciclisme és un esport molt sacrifica!, pero molt bo per als 
xiquets. Jo e ls die que facin ciclisme perque, si fan ciclisme, dones, 
ja es giten prompte perque a l'endema han de córrer, no fumen. 1 tots 
aquests són uns habits que duren ja pera sempre i també és una excusa 
per sortir de casa i córrer una mica de món. 

Informatiu. Has parlat del velodrom coma una qüestió importan! 
peral ciclisme, pero, que més t'agradaria per a Ulldecona, pera la 
Penya, i peral món de les bicicletes que tu vius més directament? 

Sr. Tallada. La primera, que a l'Escola (vull dir a l'Ensenyament 
Primari) se' Is introduís una miqueta en les bicicletes,ja que només es 
parla de futbol. Hi ha d 'altres esports. També ens convindria una mica 
d'ajut per a fer algunes carreres més. Ara ens hem de limitar a fer 
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carreres per Festes i, tot i aixo, ens costa ja molts de diners, i no és que 
els premis siguin molts, més que res són simbolics. El que passa és 
que, pera fer vindre als equips, s'ha de pagar. Molts de cops, aquesta 
carrera nostra ens hem plantejat de baixar-la de categoria, pero, ara 
per ara, tenim J'orgull de que els corredors que vénen van per a figura. 
Aixo és així perque es fa quasi a final de la temporada i els que vénen 
són ja els que marxen. 

Per exemple, el Melcior Mauri ens ha vingut aquí a la nostra cursa, 
i va fer un cinque lloc un parell de cops, un any com a juvenil i l'any 
següent com a aficiona!. 

Ha de quedar ciar també que, si en la nostra carrera et vénen 35 
homes, ja és una carrera grossa, perque la mateixa carrera la fas al 
julio! i són e l doble. 

Informatiu. Per acabar Joan, que et semblaria una comparació 
amb l'esport que has anat anomenant: quan un futbolista es retira, 
diuen que ha penjat les botes; tu ja !'has penjat definitivament la 
bicicleta? 

Sr. Tallada. Oficialment, s í. Ara bé, coma aficionat ara mateix en 

F.S.U. 
(Futbol·Sala Ulldecona) 

El passat mes d 'abril es va celebrar unajuntageneral extraordinaria 
on es va acordar la renovació de la junta directiva del futbol-sala. 

La nova junta directiva va quedar constitu'ida de la següent 
manera: 

PRESIDENT: Joan Mane! Vidal Martorell. 

VICE-PRESIDENT: Miquel Angel Bel Calduch. 

SECRET ARI: Josep Martorell Rubio. 

TRESORER: Joan Elies Blasco. 

VOCALS: Lluc Raga Alifonso, Francesc Halagué Fernández, 
Tomás Mora Sánchez, Agustí Ángel Labernia Forner, Pere Guzman 
Morcillo, Manolo Vericat. 

Com és habitual es va organitzar a Setmana Santa el campionat de 
Pasqua, jugant dotze equips distribu"its en tres grups de quatre. 

Los municipios piden 900 millones 
en impuestos a las autopistas 

110 alcaldes exigen suprimir 
privilegios fiscales a las concesionarias 

Un total de 11 O alcaldes de municipios de Catalunya, la Comuni
dad Valenciana y Aragón, por los que pasa alguna de las autopistas 
de peaje en servicio, se reunieron en Ulldecona para consensuar una 
estrategia común que les pennita modificar la Ley de Haciendas 
Locales y suprimir la bonificación del 95% del impuesto de bienes 
inmuebles (IBI), Ja antigua contribución, de la que se benefician 
ahora las concesionarias. Los ayuntamientos catalanes reivindican 
en conjunto 900 millones de pesetas al año frente a los 45 que reciben 
ahora. 

En Catalunya son 138 los municipios cruzados por autopistas, de 
los que unos 50 estuvieron en Ulldecona. En la Comunidad Valen
ciana, con una sola vía de peaje, la A-7, son 69 los ayuntamientos 
afectados, de los que medio centenar fue también a la reunión. A 
última hora asistieron igualmente diez alcaldes aragoneses. 

Tras una larga sesión de trabajo, los responsables munic ipales 
acordaron pedir a la Administración central que suprima la bonifi
cación y que, mientras tanto, les pague el di nero que deben las 
empresas. 

tinc una per estrenar que, amb mol tes ganes d'anar-hi, no tinc temps, 
pero qualsevol estona d'aquestes !'estrenaré. 

El que voldria dir és que s'han fet coses pro u bones, perque vam fer 
la final de la Volta a Tarragona. Va ser la millor fina l de la carrera. 
Vull dir jo que, a la nostra carrera, encara que en vinguin pocs, 
comparats amb d'altres carreres, són tots gent que ja tenen certa 
categoria i la poden arribar a tenir més encara. 

Informatiu. Seria molt difícil fer arribar aquí la Vol ta a Catalunya? 

Sr. Tallada. No gens, jo he tingut J'ocasió i, d'aquí a un parell 
d'anys, si trobem els diners, alguna cosa farem, ja que complirem 50 
anys de la Voila del Montsia i ho faríem coincidir amb Ja Volta a 
Catalunya. Es podria fer, perque aquest és un lloc on els agrada venir. 
Nosaltres tenim aquí una zona que és bona per fer carreres, cosa que 
no és tan fücil, perexemple, a Barcelona. Amb el transit d'alla és més 
difícil tallar carreteres. La prova d'aixo es va veure ambla cursa que 
van fer aquest any passat a la Rapita dintre de la Volta a Catalunya. 
Va ser un exit. 

Nosaltres hem estat mol tes vegades temptats de fer-la de juvenils, 
inclos a la Federació els agradaria. 

GRUPA GRUP B GRUP C 

Trans-Montsia Humane-Stars Laber-2 
Casa Severino Xeics "Mariné" Kol.lektiu "CasaSanti" 
Impresentables Scacs Cracs 
Restaurant Orfeó BarRebost Anonims "Creu del Coll" 

Es van classificar e ls dos primers de cada grup fent-se dos 
triangulars d'on van sortir els quatre semifinali stes, enfrentant-se 
Kol.lektiu "Casa Santi" contra Anonims "Creu del Coll" en la 1 a. 
semifinal i Humane-Stars contra Impresentables en la 2a.; la final la 
jugaren Anonims "Creu del Coll " i Humane-Starsguanyant Anonims 
"Creu del Coll" pe l resultat de 8-4. 

Es va donar per primer cop un trofeu al jugador més valuós de la 
final atorgant-se-l i a Batiste Ollé Florida deis Anonims. 

Agraún la col. laboració de tots els equips participants i deis que 
van col.laborar amb J'entitat. 

I molt especialment a J'Ajuntament per totes les facilitats donades 
fins ara. 

Periche 

Todos los asistentes, de distintos partidos, anunciaron que exigi
rán a sus formaciones políticas el compromiso de eliminar la boni
ficación en la próxima legislatura. La supresión del privilegio fiscal 
supondría en 1994, 4.000 millones para todos los municipios espa
ñoles. 

Cuando se aprobó la Ley de Haciendas Locales, el Congreso 
suprimió todos los beneficios fiscales, entre ellos la bonificación del 
95% a las autopistas, medida adoptada en 1969. En el Senado, sin 
embargo, por presiones de las concesionarias, se prolongó este 
beneficio "hasta la extinción de la concesión" . El alcalde de 
Ulldecona, Jaume Antich, trató de modificar, sin éxito, esta dispos i
ción en los Presupuestos del Estado. 

SOLO TRES EXCEPCIONES 

Por ello, en la actualidad sólo tres autopistas, Terrassa-Manresa, 
Terrassa-Barcelona por los túneles de Vallvidrera y Garraf pagan 
todo el IBI. 

La reunión de Ulldecona la convocaron la Federació de Municipis 
de Catalunya y la Federació Valenciana de Municipis, que escogie
ron esta población por estar en medio de ambas comunidades autó
nomas y por ser su alcalde el principal promotor de la iniciativa. 

Al acabar su trabajo, los alcaldes pudieron saborear la tradicional 
paella de UUdecona en la ermita de la Pietat. 

Els municipis reclamen l'IBI de les aufopisfes 
O Setanta ajuntaments 

catalans i valencians es 
van reunir a Ulldecona 

O Vo/en que els peatges 
paguin /'impost de béns 
immobles com tothom 

O Demanen per /leí que 
/'Estat els compensi les 
bonificacions que otorga 

Els setanta represenlants d'ajuntam~nts es van reunir a la Casa de Cultura d'Ulldecona 

ULLDECONA.- Represen
tants de setanta ajuntaments de 
Catalunya i la Comunitat Valen
ciana van acordar ahir per una
nimitat a Ulldecona reclamar a la 
Generalitat de Catalunya i a l'Ad
ministració de l'Estat la compen
sació economica deis úl tims cinc 
anys corresponent a les bonifica
cionsde l'impostde béns immobles 
(IBI), que no s'han ingressat a les 
arques deis municipis afectats pel 
pas d'autopistes. 

Els ajuntaments exigeixen, a 
més, una reforma de la llei d'hisen
des locals perque se suprimeixin 
aquestes bonificacions i sol.licita
ran als partits polítics que assumei
xin aquestes reivindicacions als 
seus programes electorals de cara 
a les eleccions legislatives del 6 de 
juny. 

200 poblacions 
La resta de 200 poblacions 

afectades, que les federacions de 
municipis catalana i valenciana 
van convocar ahir a Ulldecona 
s'han sumat als acords, que els 
proxims dies es ratificaran en 
sessions plenaries particulars de 
tots els municipis implicats. 

S'ha acabat. Setanta ajuntaments catalans i valencians, reunits ahir a 
Ulldecona, van decidir per unanimitat que no passi un dia més sense que 

les autopistes paguin als consistoris l'impost de béns immobles íntegrament 

Segons el secretari general de 
la Federació de Municipis de 
Catalunya, Lluís Ba llbe, Ja llei 
obliga les institucions que hagin 
decidit atorgar aquestes bonifi
cacions compensar economica
ment els municipis afectats. Ball
be, que va qualificar aquestes 
bonificacions de "discriminato
ries i injustes", no descarta em
prendre accions judicials si fos 
necessari. 

La reforma de la llei d'hisendes 
locals comportaria una injecció 
economica important per a les 
poblacions petites que, en aquest 
cas, són la majoria de tots els 
afectats. 

"Si pensem que la majoria de 
pobles afectats són petits i situats 
en zones rurals, aques t fet 
significada una bona embranzida 
economi ca per prestar nous 
serveis, com ara el transpon es
colar o sanitari que ara no podem 
dura tern1e per falta de prestacions 

economiques", va dir ah ir Ballbe. 
Segons va explicar el secretad 

general de la Federació de Mu
nic ipis de Catalunya, aquests 
"privilegis" a les autopistes tenen 
actualment una repercussió nega
tiva als pressupostos municipals 
d'entre el 5 i el 20 per cent. 

Tot i aixo, com a exemple més 
espectacular, a la trobada d'ahires 
va posar el del municipi d'Urús, a 
la Cerdanya, que si ingressés l'IBI 
en la seva total.ita! Ji suposaria un 
increment pressupostari del 68 per 
cent. 

S'ha acabat 
"S'acaba així - va dir fina lment 

Ballbe- la lluita en solitari que 
fins ara ha mantingut !'alcalde 
d'Ulldecona". Jaume Antich, tam
bé diputa! al Congrés, que va dur 
a terme una in iciativa parlamen
taria perque, mitjan\:ant la llei de 
pressupostos de l'Estat, se supri
miss in aquestes bonificacions a 
les autopistes. 

Les autopistes de tot J'Estat 
espanyol tenien, des de J'any 1972, 
bonificacions de quatre tipus: a 
J'impost de la renda, als aranzels, 
al trafic d'empreses i als béns 
immobles. Aquests privilegiss'han 
anat eliminant amb el pas deis 
anys i actualment només resta 
vigent el corresponent a l'IBI. 

La Federació de Municipis de 
Catalunya i la Federació Valen
ciana de Municipis, que convo
caven l'acte d 'ahir, van incidir en 
el fet que, fins i tot, el ministeri 
d'Hisenda paga l'IBT pels seus béns 
immobles. Aixo només demostra 
que la situació actual amb les 
autopistes "és un tracte discrimi
natori en relació amb altres em
preses". 

La sessió de treball deis con
sistoris implicats es va fer, a par
tir de les 12 del migdia, a la Ca
sa de cultura d'Ulldecona, davant 
l'Ajuntament. 

Josep Lluís Villa 

Els ajuntamenfs cleixen cl'ingressar 912 milions 
A Catalunya, les empreses concessionaries de les autopistes només pagaran enguany als municipis 48 milions de pessetes en concepte de l'impost 

de béns immobles, quan el que els correspondria pagarés 960 milions de pessetes, segons la Federació de Municipis de Catalunya. És adir, els 
ajuntaments afectats deixen d'ingressar en conjunt 912 milions. 

A tot l'Estat espanyol , la situació és identica. Mentre que actualment els municipis afectats pel pas d'autopistes recapten 200 milions de pessetes, 
el que haurien d'ingressar són 4.000 milions. 

La Federació de Municipis de Catalunya considera que "en molts casos, aquestes bonificac ions ocasionen un gran perjudici a les finances deis 
municipis per on passen les autopistes, ja que es deixen d'ingressar els impostos d'un important contribuent". 

Així, segons calculs de la Federació de Municipis, "pera divui,t ajuntaments de Catalunya aquestes bonificacions tenen una repercussió negativa 
d'entre un 5 i un 1 O per cent del seu pressupost. Pera al tres sis ajuntaments, equiva len a una xifra que se situa entre e l 1 O i e l 20 per cent del pressupost 
de la corporació". 

Per aquesta raó les federacions de municipis plantegen dues alternatives: "o les autopistes paguen íntegrament el peatge (18!) que e ls toca com la 
resta de contribuents o l'Administració de l'Estat compensa els ajuntaments per les bonificacions que atorga a les societats concessionaries. 

El raonament deis municipis afectats pels peatges diu que "no han de ser les finances locals les que paguin les conseqüencies deis compromisos 
adquirits pel govem amb les empreses concessionaries de les autopistes". 

·.' 
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INFORMA CIÓ MUNICIPAL 

CoM1ss1ó DE GovERN 

26 D 1ABRIL DE 1993 

Jaume Antich, Felipe Delgado, Ángel Millan, Mª Cinta Valls, 
Javier Blasco. 

CONCESSIONS FUNERÁRIES 
S'autoritzen els traspassos de nínxols següents: 
R.E. núm. 838/93, Joaquim Domenech, núm. 72-B, Ulldecona. 
R.E. núm. 839/93, Bautista Castel!, núm. 422-B, Ulldecona. 
R.E. núm. 864/93, Amanda Bosch, núm. 519-B, d'Ulldecona. 
R.E. núm. 890/93, Manuela Viladot, núm. 604-B , d 'Ulldecona. 
R.E. núm. 945/93, Rosa Mª Gil , núm. 65-B, d'Ulldecona. 
R.E. núm. 1.103/93, Jesús Esteve, núm. 121-B, d'Ulldecona. 

LLICENCIES D'OBERTURA D'ESTABLIMENTS 

Es concedeixen les següents Llicencies d'obertura d'establiments: 

Ex. 9/92/C, Ramón C. Forcadell, Discoteca, C/ Guifré, 11 - 13. 
Ex. 24/92/C, Agustín León, Taller de fusteria, Poi. 54, Par. 271. 

LLICENCIES URBANÍSTIQUES 

Es concedeixen les següents Llicencies Urbanístiques : 
Exp. 1/93, Luis Millán, obra menor, C/ St. Antoni , núm. 7. 
Exp. 21 /93, Eloy García, rehabilitació, C/ St. Jau me, núm. 36. 
Exp. 3 1/93, Mu Rosa Millán, distribució interior, Ctra. St. Rafe! , 

Valentins. 
Exp. 37/93, FECSA, pal de fusta, C/ Maestral. 
Exp. 38/93, Teresa Callarisa, obra menor, C/ St. Jaume, núm. 8, B. 

Castel l. 
Exp. 39/93, Jordi Bordes, obra menor, C/ Pietal, núm. 12. 
Exp. 40/93, Mª Luisa Garrit, obra menor, C/ St. Cristofol, núm. 19. 
Exp. 4 1/93, Manuel Vericat, obra menor, C/ Major, núm. 166. 
Exp. 42/93, Mª Cinta Valls, obra menor, C/ Major, núm. 33, 

Valentins. 
Exp. 44/93, Migue l Millan, fa9ana, C/ Sol, núm. 25, Valentins. 
Exp. 46/93, M~ Teresa Adell, obra menor, C/ Tinent Ferré, núm. 

42. 

Exp. 47/93, Manuel Gómez, obra menor, Poi. 54, Par. 168. 
Exp. 48/93, Amadeo Antich, obra menor, Av. Salomón, núm. 32. 
Exp. 49/93, Francisca Borja, obra menor, C/ Major, núm. 28, 

Valentins . 
Exp. 50/93, Antonia Safont, obra menor, Av. Catalunya núm. 18, 

B. Castel!. 
Exp. 5 1/93, Manuel Ferré, magatzem agrícola 12 m2, Poi. 67, Par. 

151. 

Exp. 52/93, Alfonso Millán, obra menor, C/ Barcelona, núm. 25. 
Exp. 53/93, J. Ramón Serra, obra menor, C/ Colom, núm. 12. 
Exp. 54/93, Diego Santiago, obra menor, C/ Migdia, núm. 5. 
Exp. 55/93, Alfonso Millán, obra menor, Ctra. Godall, núm. 18. 
Exp. 56/93, J. Pablo Pascual , obra menor, C/ Clavé, núm. 44. 
Exp. 57/93, Rogelio Castel!, obra menor, C/ Montsia, núm. 48, 

Valentins. 
Exp. 59/93, Luis Montoro, obra menor, C/ Salvador Vida!, núm. 

41. 

Exp. 60/93, María Prunes, obra menor, C/ Mercal, núm. 7. 

També es concedeixen les següents !licencies d'ocupació de via 
pública amb matcrials: 

Exp. 1/93, Lluís Millán, 6 mesos x 4 m2, C/ St. Antoni , núm. 7. 
Exp. 11 /93, lnternationale Nearderlen, 32 m2 x 15 dies, C/ Murada 

de Dalt , 9. 
Exp. 40/93, Md Luisa Garrit, 6 m2 x 20 dies, C/ St. Cristofol, núm. 

19. 

Exp. 53/93. J. Ramón Serra, 5 m2 x 30 dies, C/ Colom, núm. 12. 
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Exp. 54/93. Diego Santiago, 3 m2 x 4 dies, C/ Migdia, núm. 5. 
Exp. 56/93. J. Pablo Pascual, 5 m2 x 3 dies, C/ Clavé, núm. 44. 
Exp. 59/93, Luis Montoro, 4 m2 x 2 dies, C/ Salvador Vida!, núm. 

41. 
Exp. 60/93, María Prunes, 2 m2 x 7 dies, C/ Mercal, núm. 7. 

També s'autoritza !'obertura de rasa en terrenys d'ús públ ic: 

Exp. 9/93, Santos Escobar, connexió elavegueram, Poi. 53, Par. 
133. 

Així mateix s'admet la rec lamació presentada per núm. Exp. 13/ 
93 , Emerita Castel!. 

1, en canvi, vistos els informes de l'Arquitecte i la Comissió es 
desestimen les presentades per: Exp. 2/93, Enriqueta Vives, i Exp. 
22/93, Mariano Matamoros. 

ADJUDICACIÓ CONTRACTE CAMÍ LLIGALL DE 
SANT JAUME 

S'adjudica el contracte pera !'obra Ll igall de Sant Jaume, a Luis 
Batalla, S.A. per un impon de 4.063.200 PTA. 

CONSTRUCCIÓ D'UNA CASA DE COLONIES PERA 
LA JOVENTUT 

S'aprova l'Estudi redacta! per l'Arquitecte Municipal Juan J. 
Martínez d'habilitació d'unes de pendenc ies de !'Ermita pera "casa de 
colonies pera lajoventut" i, a la vegada, es rati fica la petició feta per 
l'Alcaldia d'un aj ut a l'TNEM per finan9ar la ma d'obra. 

ENLLUMENAT PÚBLIC DE SANT JOAN DEL PAS 

S'aprova la Memoria redactada per Josep L. Serrano, E.T.I. de 
!'obra "enllumenat públic al Barri de Sant Joan del Pas". 

ENLLUMENAT PÚBLIC DE V ARIS CARRERS D'ULL
DECONA 

S'aprova la Memoria redactada per Josep L. Serrano, E.T.J. de 
!'obra "enllumenat públic de varis carrers d'Ulldecona". 

PLE 0RDINARI 

3 DE MAIG DE l 993 

ASSISTENTS: 

Alcalde: JAUME ANT!CH. 

Regidors: FELIPE DELGADO, ÁNGEL MILLAN, Mu CíNTA 
V ALLS, FCO. JAVIER BLASCO, Mil ISABEL LÓPEZ, LLUC 
RAGA, AGUSTÍ VERD!ELL, XA VIER MARTÍNEZ, JOAN 
MARCO,JOSEPLL.MILLAN,JERÓNIMOCASTELL,CELESTÍ 
HERVÁS. 

Secretari: JOSEP-Mª ALZAMORA. 

APROVACIÓ DE L'ACTA ANTERIOR. 

Per unanimitat deis assistents s'aprova !'acta anterior, lliurada, 
previament, una copia a cadascun deis regidors. 

RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA 

A) NÚM. 164, DE 6/4/93, A LA NÚM. 198, DE 28/4/93. 

El Ple de la Corporació, per unan imitat deis regidors assitents, 
presta la seva conformi tat ambles resolucions ind icades, quedant-ne 
assabentat. 

EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST 1 MOVIMENT DE 
TRESORERIA: INFORMACIÓ. 

D'acord amb el que estableix la Base desena de les que han estat 
aprovades pera l'execució del Pressupost General de l'Ajuntament, 
s'informa sobre aquesta i el moviment de Tresoreria per operacions 
pressupostaries real itzades des de la darrera sessió plenaria de la 
Corporació municipal. 

) 
} 

INDEMNITZACIONS DELS REGIDORS DE LA COR-
PORACIÓ. 

El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat, adopta el següent acord: 

Primer.-

!. Fixar el regim d'indemnitzacions que es detallara, per als 
següents regidors: 

e) Exercici decompetenciesdelegades (mensualment) als regidors: 

- M" Isabel López Ferré ...... ....... .. ....... .... ..... ......... .. 15.000 PT A 

d) Exercici de l carrec de Regidor (mensuahnent) als regidors: 

- Celestí Hervas Picazo ...... ........ .. ....... .. ........ ...... .. .... 5.000 PT A 

Segon.-

1. Excloure del regim d'indemnitzacions aprovat pel Ple de 
l'Ajuntament en sessió del 25/11 /9 1, la ex-Regidora Sra. Mª Llu"isa 
Brusca Campos, atesa la seva renúncia al carrec. 

Tercer.-

Declarar l'expressa vigencia del que va aprovar la Corporació 
municipal en sessió plenaria del 25/11/91, en relació al regim 
d'indemnitzacions deis regidors de l'Ajuntament, en tot allo que no 
modifica e l present acord. 

SERVE! M UNICIPAL D'ESPORTS: CONSTITUCIÓ DEL 
CONSELL D'ADMINISTRACIÓ. 

El Ple per unanimitat acorda: 

Nomenar els següents membres com a imegrants del Consell 
d'Administració de l Servei Municipal d'Esports : 

REGIDORS DE L'AJUNTAMENT 

Jaume Antich, Alcalde, qui presideix el servei. 

Ángel Millan, Agustí Verdiell, Josep LI. Millan, Celestí Hervas. 

ENTITATS ESPORTIVES DE LA VILA 

Representant del MOTO-CLUB ULLDECONA. Representan! 
del CLUB JOVENTUT. Representant del CLUB DE FUTBOL. 
Representant del CENTRE CULTURAL l RECREATIU. Re
presentant de l'ESPLAI. Representant de la PENY A CICLISTA. 
Representan! de la SOClETAT DE CA<;ADORS. Representan! del 
CENTRE EXCURSIONISTA. Representant de la PENY A BAR
CELONISTA. Representant del CLUB DE TIR. Representant del 

CLUB DE BILLAR "MONTSIÁ". Representant del CLUB DE 
BILLAR "ULLDECONA". 

CENTRES OFICIALS D'ENSENY AMENT 

Directora COL.LEGl ENSENYAMENT PRIMAR! "RAMON 
Y CAJAL". Director INSTITUT BATXlLLERAT "SALES 1 FER
RÉ". 

ASSOCIACIONS DE PARES D'ALUMNES 

President ASSOCIACIÓ PARES ALUMNES COL.LEO! EN
SENY AMENT PRIMARI. President ASSOCIACIÓ PARES 
ALUMNES INSTITUT DE BATXILLERAT. 

COL.LABORADOR 

FERNANDO SORLÍ. 

SERVEI MUNICIPAL DE JOVENTUT: CONSTITUCIÓ 
DEL CONSELL D'ADMINISTRACIÓ. 

El Ple de l'Ajuntament, per unanimital, adopta el següenl acord. 

Primer.-

Nomenar e ls següents membres com a integrants del Consell 
d'Administració del Servei Municipal de Joventut: 

REGIDORS DE L'AJUNTAMENT.-

JAUME ANTICH, Alcalde, qui presideix el servei. 

Feo. JAVIER BLASCO, LLUC RAGA, JOSEP LL. MILLAN, 
CELESTÍ HERV ÁS. 

AL TRES ORGANS 1 REPRESENTANTS MUNICIPALS 

DESIDERIO REVERTÉ, Alcalde Barri Valentins. ENRIQUE 
EDO, Alcalde Barri Castel!. ENRIQUE CASTELL, Alcalde Barri 
Sant loan del Pas. ANTONIO OTERO, Alcalde Barrí Ventalles. 

ENTIT A TS DE LA VILA 

Representantdel MOTO CLUB ULLDECONA. Representantdel 
CLUB JOVENTUT. Representant de la BANDA DE MÚSICA. 
Representant del CLUB DE FUTBOL. Representant del CENTRE 
CULTURAL I RECREATlU. Representant de l'ESPLAI. Re
pres$!ntant de ELS ROSSINYOLS DEL MONTSIÁ. Representant 
de la SOCIETAT DE CA<';ADORS. Representant de LA PENY A 
CICLISTA MONTSIÁ. Representant del CENTRE EXCURSIO
NISTA. Representant de la PENY A BARCELONIST A. Represen
tan! de l'ORFEÓ ULLDECONENC. Representant de l'ASSOCIA
CIÓ DE JUBILATS 1 PENS. Representant del GRUP DE DONES. 
Representan! del PATRONAT DE LA PASSIÓ D'ULLDECONA. 
Representan! de la GERMANDAT "V ERG E DEL LO RETO". Re
presentant del CLUB SANT LLUC. Representan! de l'ASSOCIA
CIÓ MESTRESSES DE CASA. Representant del CENTRE D'ES
TUDIS D'ULLDECONA. 

CENTRES OFICIALS D'ENSENYAMENT 

Directora COL.LEGI ENSENY AMENT PRIMAR! "RAMON Y 
CAJAL".DirectorlNSTITUTBATXILLERAT "SALESIFERRÉ". 

ASSOCIACIONS DE PARES D'ALUMNES 

Presiden! ASSOCIACIÓ PARES ALUMNES COL.LEGI 
ENSENYAMENT PRIMAR!. Presidem ASSOCIACIÓ PARES 
ALUMNES INSTITUT DE BATXILLERAT. 

COL.LABORADORS 

Mª ISABEL LÓPEZ, Regidora Ajuntament. ÁNGEL MILLAN, 
Regidor Ajuntament. M' CINTA VALLS, Regidora Ajuntament. 
AGUSTÍ VERDIELL, Regidor Ajuntament. MILAGROS GARRI
GA, Assistenta Social. CARLOS MAR TÍ, Objector de Consciencia. 
DIRECTORA BIBLIOTECA POPULAR. RECTOR DE LA 
PARROQUIA. CAP DEL PARC DE BOMBERS. COMANDANT 
DE PUESTO DE LA GUÁRDIA CIVIL. CAP DE LA POL!CIA 
LOCAL. DIRECTOR DE RÁDIO ULLDECONA. AGUSTÍ RA
GA VERICAT. 

Segon.-

Aquest acord s'entendra automaticament ampliat o modificat amb 
la incorporació o baixa d'aquelles persones o entitats als registres 
oficials municipals o als llocs que corresponguin, en virtut de les 
qua Is s'adquireixi la condició de membredel Consell d'Administració 
de conformitat amb el que estableix el Reglament de Funcionament 
Interna aprovat a l'efecte. 

PRESTACIÓ DELS SERVEIS FUNERARIS MUNICI
PALS EN REGIM DE MONOPOLI, MITJAN<;ANT LA FOR
MA DE GESTIÓ INDIRECTA DE CONCESSIÓ. 

El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat, adopta el següent acord: 

Primer.-

Reiniciar l'expedient pera l'execució efectiva mitjan9ant la forma 
de gestió indirecta de concessió, en regim de monopoli, deis serveis 
funeraris municipals. 

Segon.-

Prendre en consideració la memoria que s'adjunta a la proposta, 
sobre els aspectes socials, jurídic, tecnic i financer deis serveis 
mortuoris redactada perla Comissió d'Estudi constitu"ida per resolu
ció de l'Alcaldia de 22/3/93. 

Tercer.-

a) Aprovar la memoria esmcntada i el plec de condicions particu
lars corresponent. 

b) Obrir termini d'informació pública. 
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INFORMACIÓ MUNICIPAL 

CONCESSIÓ PER A LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS 
FUNERARIS MUNICIPALS: TRASPÁS. 

El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat, adopta el següent acord. 

Primer.-

1. Autoritzar la cessió del contracte atorgat per l'Ajuntament amb 
el Sr. Santiago Martín, amb data 8/7 /9 l , a favor de la Sra. Mª CINTA 
BORRAS. 

2. Declarar expressament que aquesta cessió comporta al canvi 
de titular, a favor de la sol.licitant, de la concessió adminis trativa 
atorgada per l'Ajuntament. 

3. El nou contracte observara, de forma especial , el que preveu 
l'article 2 16 del R.G.C.E. i el 242 de la Lle i 8/1987, M.R.L.C. 

DESIGNACIÓ DE LA COMISSIÓ DELEGADA PER A 
ELECCIÓ DELS MEMBRES DE LES MESES ELECTORALS. 

El Ple de la Corporació, per unanimitat, adopta el següent acord. 

Primer.-

a) Nomenar una Comissió Especial Municipal perque, mitjani;:ant 
sorteig públic, escolleixi els Presiden! i Vocals de les Meses Electora Is 
que s'hauran de constituir amb moti u de la celebració de les eleccions 
a Corts Genera Is del 6 de juny de 1993, d'acord ambel que estableixen 
e ls articles 26 i 27 de la normativa electoral vigent. 

b) Adoptat l'acord transcrit, els portaveus deis Grups Municipals 
des ignen e ls següents regidors perque integrin la Comissió Especial 
a que s'ha fet referencia: 

- Felipe Delgado Zubiri, en representació del P.S.C. 

- Lluc Raga Sauch, en representació de C.iU. 

- Josep-Lluís Millan Masdeu, en representació d'E.R.C. 

- Jerónimo Castell Guarch, en representació del P.P. 

- Celestí Hervas Picazo, en representació del C.D.S. 

RETRIBUCIONS PERA L'EXERCICI DE 1993: 

El Ple de la Corporació, per unanimitat, adopta el següent acord: 

Primer.-

Aplicar el dictamen emes perla Comissió d'Hisenda. 

Segon.-

Deixar constancia que la suma deis Complements Específics, de 
Productivitat i Gratificacions, no excedeixen deis límits previstos en 
l'article 7e. del pre-citat R.O. 861/86. 

Tercer.-

Que aquestes retribucions són amb efecte d' I de generde 1993, per 
la qual cosa tindran caracter retroactiu. 

"RESTA URACIÓ DE LA TORRE PALA U DEL CASTELL 
D'ULLDECONA": 

El Ple de la Corporació, per unanimitat, acorda. 

Primer.-

Aprovar la modificació del pressupost corresponent a l'execució 
de les obres de "restauracióde la Torre Palau del Castell d'Ulldecona", 
l'import total d'execució material de les qua Is ascendeix a la quantitat 
de 30.000.000'- PTA. 

SOL.LICITUD D'APORTACIÓ A LA JUNTA DE SANE-
JAMENT: 

El Ple de la Corporació, per unanimitat, adopta el següent acord: 

Primer.-

Sol.licitar de la Ju nta de Sanejament l'aportació de la quantitat de 
16.198. 127'- PTA, a l'objecte de poder aprovar, en la seva totalitat, 
el projecte de liquidació presenta! per !'empresa adjudicataria de les 
obres de: construcció d'una estació depuradora d'aigües residuals. 

CONTRACTE DE PRÉSTEC AMB EL BANC DE CREDIT 
LOCAL: 
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Examina! i trobat conforme l'expedient incoat a l'objecte de 
contractar un préstec, que s'aplicara al finani;:ament de les següents 
inversions: 

a) Obres urbanització Av. Escoles ................. 20.08 1.996'- PTA 

Ates el dictamen emes per la Comissió Informativa d'Hisenda en 
sess ió del día 3 de maig de 1993. 

El Ple de la Corporació, per unanimitat, adopta el següent acord: 

Primer.-

Aprovar el contracte de préstec amb J'entitat de credit "Banco de 
Crédito Local de España, S.A. ". 

Segon.-

Sol.licitar autorització del Departament d'Economia i Finances de 
la Generalitat de Catalunya, per a la formalització del préstec. 

Tercer.-

Facultar !'Alcalde pera tota actuació necessariaen vista a J'efectivitat 
del present acord. 

RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CREDITS, 
PRESSUPOST DE 1992. 

Es dóna lectura de la proposta d'acord formulada per J'Alcaldia 
amb data 15/03/1993, el text de la qual és el següent: 

Havent-se presenta! davant d'aquesta Alcaldía la relació de des pe
ses que no s'han pogut consignar durant l'exercici de 1992 totes elles 
referides a F.E.C.S.A, originades, principalment per la major uti
lització que els últims anys es fa de la bomba del pou d'aigua potable, 
així com perla progressiva il.luminació de diferents carrers del poble 
i barris, el que ha original un major consum d'energia electrica. 

Vist l'art. 60 del RO 500/90 de 20 d'abril i ates que corres pon al Ple 
de l'Ajuntament el reconeixement extrajudicial de credits, aquesta 
Alcaldía eleva al Ple la següent 

PROPOSTA 

Primer.-

El reconeixement extrajudicial de credits a favor de F.E.C.S.A. , 
perimportde 8.905.436 PTA, pera que es puguinconsignari imputar 
al Pressupost de despeses de l'exercici de 1993. 

Segon.-

Que per part de la Comissió d'Hisenda s'emeteixi el corresponent 
dictamen. 

Se sotmet la proposta a votac ió, obtenint-se e l següent resultat: 

Vots a favor: SET, corresponents als regidors del P.S.C. i d'E.R.C. 

Vots en contra: SIS, corresponents als regidors de C.iU., P.P. i 
C.D.S. 

Abstencions: CAP. 

En conseqüencia, la proposta d'adopció de l'acord anteriorment 
transcrit s'aprova amb el vot favorable de la majoria absoluta del 
nombre legal de membres de la Corporac ió. 

En explicació de vol, Josep-Lluís Millan, d'E.R.C., manifesta: 

"Quan a primers d 'abril, en el darrer Ple, es va posar a votació 
aquest tema, vam votar en contra per la sorpresa que va representar 
l'aparició d'aquestes factures pe ndents de FECSA corresponents a 
1992. Enteníem que se' ns hagués hagut de comunicar abans, i volíem 
tenir més informació de la que disposavem en aquell moment. 

Recabada aquesta informació i discutit ampl iament al nostre partil 
aquest tema, només veiem dues solucions per solucionar un fet 
inqüestionable, (hem gastat llum i J'hem de pagar) o fer un credit cosa 
que vam rebutjar totalment, o ferentraraquestes factures al pressupost 
normal del 93, i anar traient o retallant allo que calgue per poder-les 
pagar. Aquesta és la solució que es va aprovar per unanimitat i que jo 
avui defenso pera un fet inqüestionable com deia: L'Ajuntament ha 
gastat llum i l'ha de pagar, i FECSA l'ha subministrada i l'ha de cobrar. 

La bona imatge de l'Ajuntament d'Ulldecona ha de quedar salvada, 
independentment de les averiguacions o discussions que a nivell 
intern puguem ten ir sobre qüestions financeres i comptables" . 

Celestí Hervas, del C.D.S., pregunta en primer lloc com es pro
cedi ra el pagament deis deutes objecte de l'acord adoptat; pregunta 
que respon al President dient que es fara amb carrec a les partides 
corresponents del Pressupost de 1993. Seguidament, pregunta també 
per que no s'ha sotmes aquest assumpte a la consideració de Ja 
Comissió Jnformativacorresponent; a laqual cosa contesta el Presiden! 
dient que l'assumpte en qüestió ja va ser dictaminat perla Comissió 
In fo rmativa d'Hisenda en la sessió del d ía 5 d'abril de 1993. 

Lluc Raga, de C.iU., explica que, segons el seu Grup, les factures 
pendents s'han de pagar. No obstant aixo, discrepa de Ja forma en que 
es van amagar en el moment d'estudiar el Pressupost per al present 
exercici, considerant que aquesta actitud constitueix un menyspreu 
als regidors. 

Finalment, Jau me Anti ch del PSC explica que no es va amagar cap 
factura i, pel contrari , l'Ajuntament d'Ulldecona dóna una amplia 
informació. Punt, aquest, que es potcomparar amb altres ajuntaments 
proxims. Continua explican! que les previsions de quan es confeccio
na un pressupost, després no sempre es poden compl ir, la qual cosa 
obliga a actuar d'acord ambles circumstancies sobrevingudes, com 
és aquest el cas. 

En torn de replica, el Sr. Marco, de C.iU., explica que la qüestió, 
al parerde l seu Grup, esta en que la informació faci li tada sigui exacta, 
afegint que el moment de parlar deis credits reconeguts era quan 
s'estava confeccionan! el Pressupost d'enguany. 

ContestaJaume Antich del P.S.C. dient que, en el mes desetembre, 
que era quan s'estudiava el Pressupost del 1993, no es podia saber 
com quedarien les partides del pressupost. 

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ES
QUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA. 

Josep-LLuís Millan, d'E.R.C., llegeix l'escrit núm. 995/93 del 
Registre General d'Entrada, relatiu a una moció presentada pel seu 
Grup, el text literal de la qual és el següent: 

"Des de l'inici de !'actual legislatura, a E.R.C. ens hem vingut 
esfori;:ant en bé de tot e l poble i vingués d'on vingués la iniciat iva; així 
mateix , i n'estem orgullosos, mol tes de les nos tres propostes han estat 
acceptades per TOT l'Ajuntament. 

Aquesta bona predisposició nostra junta l'esfori;: aportat per fer 
rutilar determinades arees, tot i no pertanyer a l'equip de govern ni 
teni r-hi tampoc pacte establert de cap mena, ereiem i sabem po
sitivament que en ocasions ha estat mal interpreta! per persones de 
signes polítics diversos. 

Aquesta interpretació, que nosaltres jutgem e rronia i sense cap 
fonament, ni podem acceptar-la, ni sens dubte tolerar-la sense res posta 
ni un moment més, per quant al mateix temps sembla que es vu lgue 
mantenir un estat de dubte permanent sobre la transparencia deis 
comptes munieipals, comptes deis que la interpretació de que parlem 
abans en seríem també responsables, i només faltaria! ! ! ! ! ! ! ! 

Per aquests motius exposats anteriorment i també per: 

1. Saber realment i exacta quina és la situació economica 
comptable del nostre Ajuntament. 

2. Controlar que la implantació del nou pla comptable es fa 
correctament. 

3 . Assegurar davant de tot el poble d 'Ulldeeona la netedat, claredat 
i transparencia de l'Administració municipal democratica. 

4. Acabar amb qualsevol suspicacia que pose en dubte la credibi
li tat deis integrants del Consistori. 

ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA proposa al 
Ple de l'Ajuntament d'Ulldecona que s'adopten els següen~ acords: 

l. Que per part de l'Ajuntament d'Ulldecona es contracten els 
serveis d'un auditor qualificat per tal d'auditar la comptabilitat 
municipal deis anys 1990, 1991 , 1992. 

2. Que els resultats de !'auditoria practicada es facen públics 
mitjani;:ant el butlletí informatiu "ULLDECONA" i també J'emis
sora local "RADIO ULLDECONA". 

El grup municipal d'E.R.C. esta conveni;:ut de que amb l'adopció 
d'aquests acords, donem un pas molt importan! envers la cred ibil itat 
del sistema democratic a la nostra població, i perextensió, deis homes 
i dones elegits per gestionar-lo. 

l!J lldecona, set d'abril de m il nou-cents noranta-tres . 

JOSEP-LLUÍS MILLAN 1 MASDEU". 

Finalitzada la lectura de la Moció, el President i Portaveu del PSC, 
presenta la següent esmena al text de la mateixa: 

1 r. Que el punt 2n. de la moció passi a ser el tercer i, en el lloc 
d'aquell, s'afegeixi el següent: 

"2. Demanar a Ja Sindicatura de Comptes de Catalunya que emeti 
un informe sobre la comptabilitat de l'Ajuntament d'Ulldecona, 
relatiu als anys a que es refereix !'auditoria sol.licitada." 

Seguidament se sotmet la proposta d'esmena i després el texte 
resultan! a votació, obtenint-se el mateix resultatde lesdues votacions: 

Vots a favor: YU!T, corresponents als regidors deis Grups 
Municipals del P.S.C., E.R.C. i P.P. 

Yots en contra: CINC, corresponents als regidors deis Grups 
Municipals de C.iU. i C.D.S. 

ACO RO 

Primer.-

Que per part de l'Ajuntament d'Ulldecona es contracten els serve is 
d'un auditorqualificat per tal d'auditar lacomptabili tat municipal deis 
anys 1990, 1991, 1992. 

Segon.-

Demanar a la Sindicatura de Comptes de Catalunya que emeti un 
informe sobre la comptabilitat de l'Ajuntament d'Ulldecona, relatiu 
als anys a que es refereix !'auditoria sol.licitada. 

Tercer.-

Que els resultats de !'auditoria practicada es facen públics mitjan
i;:ant el butlletí informatiu "U LLDECONA" i també l'emissora local 
"RÁ.DIO ULLDECONA". 

En relació amb aquest acord, !'Alcalde informa de les gest ions 
realitzades per tal d 'obtenir ofertes d'empreses o organismes amb 
capacitat tecniea sufieient per reali tzar aud itories; ofertes que, fins el 
moment, estan al voltant de dos milions de pessetes. 

Finalment es faculta !'Alcalde perque continu"i realitzant gest ions 
en aquest sentit, condicionant la contractació de !'auditoria al vist-i
plau del Ple de la Corporació municipal. 

En explicació de vot, Celestí Hervas. del C.D.S. , manifesta que 
s'ha oposat a la proposta formulada perque no se sap quin cost tindril 
la realitzacióde )'auditoria demanada, qüestióque considera importan t. 
Demana a continuació que el Grup d'E.R.C. retiri la moció, tota 
vegadaqueels resultats de !'auditoria es poden suplirambel lliurament 
de certificats sobre els creditors de l'Ajuntament, per part deis 
funcionaris municipals. 

Jerónimo Castell , del P.P., manifesta, perla seva part, que no Ji 
semblaria etic oposar-se a la proposta d 'E.R.C., dient que no es pot 
refusar quan el que es demana és transparencia, més encara perque 
amb el clima polític actual -a diferents nivells-, hi ha manca 
d'aquesta transparencia. 

Per la seva part, Lluc Raga, de C.iU. manifesta el següent: 

"Referent a la moció que presenta E.R.C. al Ple d'avui, proposant 
l'adopció de l'acord de sol.l icitar una auditoria a l'Ajuntament 
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INFORMACIÓ MUNICIPAL 

d'Ulldecona, ens sembla al nostre grup poc seriosa i precipitada, 
perque no s'ha dialogat previament ambla resta de grups polítics i ens 
sembla també un tant, perno dir molt, oportunista tenint a pocs dies 
vista les Eleccions Generals. 

Ha fet un calcul el Sr. Millan del cost que pot representar auditar 
l'Ajuntament o, mi llor dit, la comptabilitat municipal deis anys 1990, 
1991, 1992? Per part nostra no ho sabem, pero pensem que pot costar 
varis milions i la situació economica del nostre Ajuntament no esta 
per a despeses. 

Una auditoria el que provoca, ja de sonida, és una paralització de 
l'Ajuntament; a la vegada que crea un clima de nerviosisme en el 
funcionariat. La qual cosa no és positiva. 

El grup de C.i U. no descarta que s'hagi de fer una auditoria si hi ha 
proves evidents d'i1Tegularitats comptables i administratives. Per 
tant, proposem es deixe aparcada aquesta moció i que, per part de 
!'Alcalde, Interventor i Secretari, se' ns facilit in certificacions signades 
de l'estat de comptes actual del nostre Ajuntament." 

Seguidament, Jerónimo Castel] del P.P. puntualitza la seva pos
tura, dient: 

1 r. Pensa que no seria etic oposar-se a una moció ambla que es 
pretén donar transparencia a la gestió municipal. 

2n. Fa l'oferimentperque tarnbé s'auditin els comptes corresponents 
als anys en que ell mateix va ser Alcalde de l'Ajuntament. 

3r. Felicita el PSC perque ha acceptat de bon grat la realització 
d'aquesta auditoria. 

Finalment, Josep-Lluís Mi llan d'E.R.C. puntualitza també que la 
moció presentada no és oportunista, sinó coherent amb l'actuació del 
seu Grup. 

IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES: SOL.LICITUD DE 
COMPENSACIÓ PER BONIFICACIONS. 

L'Ajuntament d'Ulldecona, reunit en sessió plenaria per tractar, 
entre d'altres assumptes sobre !'impacte negatiu que esta produint a 
les arques municipals la bonificació fiscal atorgada a la societat 
concessionaria d'AUTOPISTAS DEL MARE NOSTRUM, S.A. 
(A U MAR). 

Ates que !'Autopista A-7 travessa el municipi d'Ulldecona, i que 
el tram d'autopista o túnel de peatge corresponent al nostre tenne 
municipa l és de 9'906 quilometres. 

Ates que, per l'Impost de Béns Immobles deis anys 1988, 1989, 
1990, 1991, 1992 i 1993, es recaptaran de la societat concessionaria 
de !'Autopista A-7 (AUMAR), les quantitats de: 

- 1988/89 ...... ..... .. ... .............................................. 508.544'- PT A 
- 1990 ........ ........ ....................................... ............ 325.535'- PTA 
- 199 1 ................................................................ ... 393.953'- PTA 
- 1992 .. ........................................... ...................... 425.817'- PTA 
- 1993 ......................................... .......... ...... .... ..... . 765.535'- PT A 

en concepte del 5 per cent no boni ficat. 

J UIJAT DE PAU - REGI STRE CIVIL 

r 
HORARI OFICINES: dilluns a divendres, de 9 a 14 h. 

(horari oticines Ajuntament) 
AUDIENCIES SRA. JUTGESSA: dimarts i dijous, 

de 18 a 19 h. 

MOVIMENT DEMOGRÁFIC DEL MES D'ABRIL 
NAIXEMENTS 
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Yist que la practica d'establir bonificacions fiscals sobre tributs 
municipals atempta greument contra el principi constitucional de la 
suficiencia financera, tothora que minva els ingressos locals ordina
ris, sobretot si es té en compte que aquestes bonificacions no estan 
compensades, tal i com es preveu en la legislació d'hisendes Iocals. 

Yist l'acord de la XI Assemblea General de la Federació de 
Municipis de Catalunya relatiu al regim de bonificació fiscal de l'IBI 
de les autopistes i túnels de peatge. 

El Ple de l'Ajuntament d'Ulldecona, per unanimitat adopta el 
següent acord: 

Primer.-

Donar suporta la proposta de la FMC en el sentit de sol.licitar la 
compensació del període 1988-1993 prevista en la Llei d'Hisendes 
Locals i en el Text refbs de les disposicions legals vigents en materia 
de Regim local, en concret l'article 187.1 i 2, que obl iguen a les 
administracions atorgants de les concessions a subrogar-se en el 
pagament per exempcions davant deis ens locals, i l'art. 9 de la Llei 
d'Hisendes Locals que preveu la compensació que hom sol.licita. 

Segon.-

Fer constar davant el "Ministerio de Economía y Hacienda, 
Dirección General de Coordinación con las Haciendas Territoriales", 
que el municipi d'Ulldecona ha deixat d'ingressar pels anys 1988, 
1989, 1990, 1991 i 1992 la quantitat de 3 1.423.156 pessetes 
corresponents a la bonificació fiscal del 95% establerta en el con
tracte de concessió administrativa, als efectes de la compensació a la 
qual es fa referencia a l'apartat anterior. 

Tercer.-

Sol.licitara! "Ministerio de Economía y Hacienda" lacompensació 
economica per a aquest Ajuntament, d'acord amb el que preveu 
l'article 187 .1 i 2 del Real Decreto Legislativo 781 /86 de 18 d'abril i 
l'article 9 de la Llei d'Hisendes Loca Is, per l'equivalent de l' import de 
la bonificació fisca l del 95% de l'IBI. 

- 1988/89 .. ...... .. ................ ......... ........ .... ..... .. ..... 9.662.336'- PT A 
-1990 .......................... ..... ............ ............... ...... 6.185. 179'-PTA 
- 1991 ................................ .... ...................... ...... 7.485. 114'-PTA 
- 1992 ................. .. .... .. ...... ................................. 8.090.527'- PT A 

Quart.-

L'Ajuntament d'Ulldecona demana a tots els partits polítics amb 
representació parlamentaria, que es comprometin a suprimir les 
bonificacions fiscals de l'IBI de les autopistes i túnels de peatge 
mitjanr;ant modificacions a la Llei d'Hisendes Locals, o bé establir 
eficientment la compensació d'aquestes. 

Cinque.-

Demanar a la FMC que estudi"i les accions lega Is oportunes per fer 
possible el rescabalament deis ingressos no percebuts en concepte de 
bonificacions fiscals de les autopistes i túnels de peatge. 

Avgda. Ramon Salomon, 20, 5-3, ULLDECONA. 

MATRIMONIS 
Jaume Pla i Ros amb Maria-Immaculada Escriva i Pons, 24-

04-93. 

DEFUNCIONS 

José Tomas i Fibla, 07-04-93, 82 anys. M. Carmen Girona i 
Bellviure, 08-04-93, 86 anys. Filomena-Dolores Poy i Sales, 08-
04-93, 90 anys. José Quintana i Sarabia, 13-04-93, 52 anys. 
Pedro-Mártir Roig i Serranía, 14-04-93, 78 anys. Cinta Marza i 
Rodríguez, 21-04-93, 89 anys. 

COL.LABORACIONS 

Rossinyols 
del Montsia 

El grup instrumental JOVENTUTS UNIDES de la Sénia, ens va 
demanar la nostra col.laboració per fer una cantata per celebrar el 
centenari del naixement del gran músic FREDERIC MOMPOU, que 
juntament ambles corals Bella Hannonia de Sant Cugat del Vallés, 
els Petits Cantaires de la Misericordia, de Vinaros i els alumnes de 
l'escola de música Joventuts Unides de la Sénia. 

El passat25 d'abril vam anar a la Sénia a cantar-la. Pel matí va ten ir 
lloc l'assaig i després de l'assaig vam anar al pare de davant l'ajuntament 
a dinar i a jugar mol t. A les 4 de la tarda tornavem a estar a l'església 
perdonar l'ú ltim repassó a la cantata i a les 5 de la tarda l'església 
parroquial de Sant Bertomeu era plena de goma gom. Ya ser un exit 
que esperem que es pugui tornar a repetir aquí a Ulldecona el 16 de 
maig, ja que la cantata és molt a.legre i divertida i alhora ens dóna a 
coneixer la música de FREDERIC MOMPOU a la gent de les nos tres 
comarques. 

Pel que fa a les activitats del nostre Xe ANIYERSARI, el dia 16 
de maig hi hauri\ la XXVI TROBADA INTERCOMARCAL DE 
CORALS INFANTILS DE CATALUNY A que sera aquí a Ulldecona 
el 16 de maig, a les 5 de la tarda a l'Orfeó, la qua! comptara ambla 
participació de 16 corals vingudes des d'arreu de Catalunya amb un 
nombre aproxima! de més de 600 nens. La cloenda de la jornada sera 
un concert que es fara a l'Orfeó el mateix dia a les 5 de la tarda. 
Esperem que tots vingueu a escoltar a aquests nens que cada día ho 
fan millor i hi han preparatamb molta il. lusió. Gracies per davant per 
la vostra acollida. 

El diumengedia 9demaig, uns quants nens i nenes de la Coral deis 
Rossinyols del Montsii\ de petits i un grup de pares i acompanyants, 
vam anar a Lloren<; del Penedes a la XX Trobada de J uguem Cantan!, 
que se celebra cada any. 

A les vuit del matí, vam sortir amb un autobús de la Plar;a de 
l'Església. Abans d'arribar a Lloren<; del Penedes ens vam aturar a 
esmorzar. Pocdesprés de les deu hi vam arribar. Allí ha hi havien nens 
d'altres corals i quan hi vam ser tots, uns personatges molt simpatics, 
que ens van acompanyar gairebé tot el d ía, van fer una petita 
representació per als nens. 

Tot seguit, els nens van d irigir-se al local on més tard farien el 
confert per assaj ar. Quan va acabar l'assaig, els nens van d ivertir-se 
molt j ugant a una gimcama, preparat amb mol ta col. laboració per part 
deis joves d'aquell poble. Així,jugant, van arribar al pati del col.legi. 
All í els espera va un animador que els va fer jugar. Mentre havia du rat 
l'assaig, havia plogut una mica, pero ara llu"ia el sol i fe ia molta calor. 
Aixo pero, no va impedir que els nens s'ho passessin molt bé. 

Poc abans de Is tres de la tarda, els nens, cansats, van dinar. Tots 
van menjar-se els seus entrepans i després un boníssim gelat que els 
van donar com a postre. 

Després de dinar, encara van jugar una es tona i cap a les quatre de 
la tarda, van anar a vestir-se i a preparar-se peral concert. 

A les cinc vacome11<;:ar. Hi havia molts nens, uns tres-cents i també 
molts espectadors. 

Aquest any, la !robada ten ia com a tema especial les danses. A la 
primera part, els nens van cantar algunes canr;ons i a la segona, mentre 
uns cantaven balls tradicionals catalans, els altres dansaven. 

A l voltant de les sis va ser la cloenda de l'acte, i coma punt final, 
tots plegats, cantaires i públic, vam cantar !'hora deis adéus. Yam 
sortir de la sala on s'havia celebra! el concert. Els nens de totes les 
corals es van reunir i els van donar berenar. En acabar, vam anar cap 
a !'autobús i després de llarga estona de viatge, cap a les nou de la nit, 
vam arribar a Ulldecona. 
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